
 

 

 

Răspunsurile candidatului din partea Partidului Alternativa Socialistă la Președinția 

României, domnului Constantin Rotaru la întrebările deschise lansate de Forumul 

Tinerilor din România  

 

1. Care considerați că este rolul Președintelui României în ceea ce privește menținerea 

stabilității politice și dezvoltarea economică a țării? 

Rolul preşedintelui trebuie să fie exact acela pe care i-l stabileşte constituţia, de reprezentant al 

poporului roman și de mediator între puterile statului și între stat și societate. El trebuie să 

unească naţiunea, forţele politice, să le adune în jurul unor idei şi proiecte comune, de interes 

general, să promoveze solidaritatea socială, politică şi naţională. Stabilitatea politică şi 

economică pot fi realizate printr-o coordonare planificată a proiectelor. În acelaşi timp trebuie ca 

Statul, instituţiile sale, să dezvolte propriile programe, acelea referitoare la politica externă şi 

internă. Pentru aceasta este necesar ca industriile strategice să fie administrate de Stat, de 

asemenea să gestioneze în interesul poporului resursele şi bogăţiile ţării. Statul Român trebuie să 

îşi asume eliberarea de sub tutela colonială în care ne complacem de 25 de ani încoace. 

 

2. Veți crea un mecanism de comunicare cu societatea civilă? Dacă da, care va fi 

acesta? 

Preşedinţia ar trebui să aibă buni comunicatori dar şi o organizare instituţională. Instituția 

prezidențială trebuie să se afle într-o permanentă comunicare cu societatea civilă. Nu mai e 

nevoie de alt mecanism. E necesr, însă, reorganizarea instituției prezidențiale. Gata, a venit 

momentul să spunem stop vorbăriei, scandalului şi demagogiei care există cât cuprinde şi la 

Cotroceni, şi la guvern, și la partide şi aşa mai departe. Analizele şi sintezele sunt însă lăsate pe 

seama serviciilor, ceea ce nu e bine fiindcă interferează cu activităţile civile, deschizând 

posibilitatea partizanatului, a organizărilor de tip mafiot. Serviciile, oricum supradimensionate şi 

cam neglijente cu interesul naţional, să îşi vadă de atribuţiile lor şi să nu mai asiste impasibile la 

jaful economic, aşa cum se petrece de 25 de ani încoace. Revenind, problemele tineretului 

trebuie tratate cu maximă atenţie, seriozitate şi implicare prin coordonarea activităţilor 

organizaţiilor sale. 

 

3. Vă rugăm să numiți și să detaliați 5 (cinci) măsuri pentru tinerii din România pe care 

le veți susține și promova. 

Când vorbim de tineri, în primul rând, ne gândim la educație. Deci, învățământ gratuit care să  

 



 

 

permită tuturor copiilor să-l frecventeze. După terminarea oricărei forme de învățământ, 

tânărului trebuie să i se ofere posibilitatea unui loc de muncă în domeniul în care a fost pregătit. 

Deci, un loc de muncă pentru fiecare tânăr. Orice tânăr își dorește să formeze o familie 

onorabilă. Ce le trebuie lor? O locuință decentă pentru fiecare familie. Dacă le mai oferim o 

asistență medicală gratuită și de calitate, e aproape tot ce au nevoie tinerii. Din acest moment, 

totul depinde numai de ei.  

Câteva detalii. Una dintre măsurile obligatorii, în actualul context, ar fi refacerea cooperaţiei 

meşteşugăreşti, prin înființarea unităţilor de producţie şi servicii unde să poată fi încadrați, cu 

prioritate, tinerii cărora, astfel, le-ar fi create, pe lângă locul de muncă, condițiile practice 

necesare formării profesionale. După aceea, pentru acești tineri, pot fi concepute programe de 

finanţare pentru înfiinţarea de firme mici şi mijlocii în industria locală şi în agricultura.  

Mai trebuie să stabilizăm sistemul de învăţământ, să terminăm odată cu haosul din acest domeniu 

care afectează şcoala şi pregătirea tineretului pentru viaţă şi muncă. De asemenea sunt necesare 

programe pentru refacerea sistemului cultural şi sportiv. Ce vreau să spun este că ar fi mincinos 

să promit că vom da felurite pomeni. Noi trebuie să creăm oportunităţi ca tineretul să aibă 

posibilitatea de a se afirma, de a se impune în toate domeniile economice, sociale şi politice.  

 

4. Care va fi prioritatea dumneavoastră în domeniul politicii externe a României, în 

condițiile actualului climat internațional și a evoluțiilor din regiune? 

Eu susţin teza conform căreia România trebuie să facă o politică de realizare a punţilor între vest 

şi est. Războiul nu este o soluţie bună de rezolvare a problemelor. Popoarele trebuie să se 

înţeleagă în chestiunile de fond care privesc soarta Europei şi a umanităţii. Revenirea la aşa-zisul 

război rece nu este de bun augur, dar, în nici un caz, nu prefer războiul armat,. Marile puteri au 

destule ocazii să creeze un climat de pace şi cooperare dacă se eliberează de dictatura oligarhiei 

bancare, a corporatocraţiei, a şovinismului de mare putere. Politica externă a României trebuie să 

fie echilibrată, făcută cu demnitate, în conformitate cu interesele poporului român. Orice 

discuție, acord sau tratat trebuie să aibă la bază pricipiile avantajului reciproc, al colaborării 

reciproc avantajoaste, al respectării independenței, suveranității și unității Statului Român.  

 

5. Cum considerați că pot fi soluționate situația minorității maghiare din România 

precum și cerințele de autonomie exprimate de reprezentanții acesteia? 

Cercurile revizioniste din Ungaria şi din Transilvania otrăvesc în egală măsură populaţia de etnie 

română şi maghiară. Tinerii au nevoie de locuri de muncă şi protecţie socială, ori tocmai 

rezolvarea acestor necesităţi obiective sunt ocolite prin aceste manifestări permanente de  



 

 

şovinism primitiv şi segregaţionism. Nu se poate spune că vreo etnie este oropsită din pricina 

identităţii sale, din contră, sunt foarte multe cazuri în care se aplică discriminarea pozitivă, ceea 

ce nu e bine. Oropsiţi sunt doar cei cărora li s-au vândut industria la fier vechi, organizarea 

superioară a agiculturii, a sistemului bancar etc. Oropsiţi sunt şomerii şi cei nevoiţi să trăiască de 

pe o zi pe alta fiindcă protecţia socială a fost dată uitării în ultimii 25 de ani, dar aceste racile nu 

îşi aleg victimele după etnie. Şi maghiarul, şi românul sunt la fel de şomeri! Cum s-ar putea 

rezolva situaţia? Păi ar trebui să se respecte constituţia, să nu mai funcţioneze discriminarea 

pozitivă, iar guvernele şi forţele politice, imperialii din cele patru zări să îi lase pe oameni să 

trăiască în bună pace, solidaritate a celor ce muncesc şi cooperare pe toate planurile. Cererile de 

autonomie ale reprezentanților maghiari pot fi catalogate ca niște obrăznicii ale acestora. Ele 

trebuie tratate cu multă seriozitate și responsabilitate. 

 

 

 

    


